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KOMÁROM VÁROS ÖNKORMÁNYZATA 
H-2900 Komárom, Szabadság tér 1. 
Tel.:+36 34 541-300 

 
 
Iktatószám: 1-4 /2014. 
 

J E G Y Z Ő K Ö N Y V 
 
 
Készült Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testülete 2014. január 29. napján 14 
órakor megtartott ülésén a Városháza nagytermében. 
 
Jelen vannak: 
 

1. Babják Csaba, képviselő 
2. Czita János, képviselő 
3. Dombay Gábor, képviselő 
4. Hamrák Zsófia, képviselő 
5. Horváth Gyula, képviselő 
6. Horváth Zsolt, képviselő 
7. dr. Molnár Attila, polgármester 
8. Sárai János, képviselő 
9. Takács József, képviselő 
10. Turi Bálint, alpolgármester 

 
Meghívottként jelen van:  
 

- Dr. Kreft-Horváth Loránd, alpolgármester 
- Hornig Rudolfné, alpolgármester 
- dr. Ströcker Renáta, jegyző  
- Nagyné Varga Judit, aljegyző 
- Kéri Anna, a Moore Stephens K-E-S Audit Kft. könyvvizsgálója 
- Dobos László belső ellenőr 
- Szatmári Zsuzsanna Közgazdasági és Pénzügyi Osztály vezetője 
- Molnárné dr. Taár Izabella Járási Hivatal vezetője 

 
dr. Molnár Attila, polgármester: Köszönti a képviselő-testületi ülés valamennyi 
résztvevőjét.  
Ezt követően a polgármester megnyitja a Képviselő-testület ülését. Megállapítja, hogy az ülés 
határozatképes, mert a Képviselő-testület 11 tagja közül 10 fő jelen van. Elmondja, hogy 
távol van Márkos Attila képviselő, aki távolmaradását előre jelezte. A polgármester javasolja 
a képviselő-testületnek az 1-4/2014. iktatószámú meghívóban szereplő napirend elfogadását.  
 
A döntéshozatalban 10 képviselő vesz részt. Komárom Város Önkormányzat Képviselő-
testülete 10 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül az alábbi határozatot hozza: 
 
 
 
 



 2 

Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testületének 5/2014. (I.29.) határozata: 
 
Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testülete 2014. január 29-i ülése napirendjét az 
alábbiak szerint fogadja el: 
 
NAPIREND: 
 
1. Komárom Város Önkormányzata 2014. évi költségvetési rendeletének elfogadása  

Előadók:   dr. Molnár Attila polgármester 
dr. Ströcker Renáta jegyző 

2. A Komáromban tanuló diákok buszbérlet vásárlásának támogatása 
Előadók:   dr. Molnár Attila polgármester 

dr. Ströcker Renáta jegyző  
 

3. Országgyűlési Egyéni Választókerületi Választási Bizottság tagjainak megválasztása 
Előadók:   dr. Molnár Attila polgármester 

dr. Ströcker Renáta jegyző 
 

4. Csillag Óvoda intézményvezetői álláshelyére pályázat kiírása 
Előadók:   dr. Molnár Attila polgármester 

dr. Ströcker Renáta jegyző 

5. Beszámoló a lejárt határidejű Képviselő-testületi határozatok végrehajtásáról, a két 
ülés közötti fontosabb eseményekről, kérdések, közérdekű bejelentések 
Előadók:   dr. Molnár Attila polgármester 

dr. Ströcker Renáta jegyző 
 

ZÁRT ÜLÉS! 

6. Szivárvány Óvoda intézményvezetőjének kinevezése 
Előadók:   dr. Molnár Attila polgármester 

dr. Ströcker Renáta jegyző 

7. Önkormányzati tulajdonú bérlakások bérleti jogviszonyának felülvizsgálata 
Előadók:   dr. Molnár Attila polgármester 

dr. Ströcker Renáta jegyző 
 
Határidő:  azonnal 
Felelős:  dr. Molnár Attila polgármester 
 
Megkezdődik a napirendi pontok  tárgyalása az alábbiak szerint: 
 
Napirendek: 
 

1. Komárom Város Önkormányzata 2014. évi költségvetési rendeletének elfogadása 
Előadók: dr. Molnár Attila, polgármester 

   dr. Ströcker Renáta, jegyző 
 
dr. Molnár Attila, polgármester: Ismerteti az előterjesztést. Elmondja, hogy a választási 
ciklus utolsó költségvetése kerül megtárgyalásra. 2011. évben tárgyalt először a 
költségvetésről ez a Képviselő-testület, amikor 10-12.000.000.000,- Ft-tal tudott gazdálkodni 
a város. Az ezt követő évben ez az összeg jelentősen csökkent, közel 8.000.000.000,- Ft-ra. A 
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2013. évi költségvetést 5.000.000.000,- Ft-os főösszeggel fogadta el a Képviselő-testület. 
Elmondja, hogy a 2014. évi költségvetésben közel 4.700.000.000,- Ft-os főösszeg szerepel. 
Elmondja, hogy állami fenntartásba kerültek egyes intézmények, iskolák. Az általános iskolák 
működtetése továbbra is Komárom Város Önkormányzatánál maradt. A középiskolák, és más 
egyéb olyan intézmények is átkerültek állami fenntartásba, amelyek részben magyarázzák a 
költségvetési főösszeg csökkenését. Az a gazdasági helyzet, amellyel a 4 év alatt 
folyamatosan szembesült a város vezetése az, hogy a városba befolyt helyi adó drasztikus 
csökkenésével kellett számolni. Elmondja, hogy a 4 év első időszakában még nem volt 
érezhető, hogy milyen problémával áll szemben Komárom Város Önkormányzata. Később az 
elsődleges cél a költségvetés racionalizálása illetve a pazarló gazdálkodás visszaszorítása volt. 
Köszönetet mond az intézmények vezetőinek azért a segítségért, amelyet akkor kapott 
Komárom Város Önkormányzata, amikor a legnehezebb helyzet állt elő. 2012. év elején 
bérfizetési nehézségekkel küzdött az önkormányzat. Elmondja, hogy tárgyalták az adócsoport 
beszámolóját arról, hogy a helyi adók és kintlévőségek csökkentek. Érezték azt a felelősséget 
a Komáromi lakosok is, hogy mit jelent ilyen nehéz helyzetben irányítani, és a várost 
működőképesen tartani. 2012. év végén el lehetett mondani, hogy azon kevés 
önkormányzatok közé tartozik Komárom Város Önkormányzata, amely nem rendelkezett, és 
azóta sem rendelkezik adóssággal és fennálló hitelállománnyal. Az idei évben is meg kell 
teremteni a felelős, stabil és kiegyensúlyozott gazdálkodás alapjait. Elmondja, hogy a 2013. 
évben Komárom Város Önkormányzata nagyobb összeget tudott fordítani a felújításokra és 
beruházásokra a városban. A visszajelzések alapján a komáromi lakosok megelégedésére 
sikerült megvalósítani a beruházási és felújítási munkálatokat. Elsősorban a helyi adó mértéke 
az, amely meghatározza azt, hogy milyen irányban, és mekkora fejlesztéseket tudnak véghez 
vinni az idei évben. A számokból látható, hogy az idei évben kevesebb összeggel terveznek az 
előző évhez képest. Elmondja, hogy folytatják a tavalyi évben elkezdett programot, és 
elvégzik azokat a beruházásokat, felújításokat azokon a területeken, ahol észrevételt kaptak. 
Közel 2.500.000.000,- Ft összegű helyi adóbevétellel számol Komárom Város 
Önkormányzata 2014-ben. Az ipari parki területen is tudnak ingatlanértékesítést végrehajtani. 
Az ipari parki terület újabb részének közművesítése az idei évben megtörténik. A viziközmű 
vagyon értékelésével kapcsolatban elmondja, hogy az ÉDV Zrt. hamarosan átveszi a Vizák 
Kft-től a viziközmű vagyon üzemeltetését. Olyan működtető vagyonnal rendelkeznek, amely 
ezt az oldalt is pozitívan fogja érinteni. A 4.600.000.000,- Ft-os költségvetésből Komárom 
város intézményeinek működtetése közel 3.000.000.000,- Ft-ot jelent. Minden más 
fennmaradó tételt városüzemeltetés, egyéb tételek, a fennmaradó összegből kell 
kigazdálkodni. Elmondja, hogy az idei évben közel 500.000.000,- Ft összeget fordítanak 
felújításra és beruházásra. A költségvetés anyaga elérhető Komárom Város honlapján is 
mindenki számára. A költségvetés 7. és 8. számú melléklete tartalmazza azokat a fejlesztési 
elképzeléseket, amelyeket Komárom Város Önkormányzata az idei évben szeretne 
véghezvinni. A tavalyi évben elsősorban a lakók által eljuttatott igények határozták meg mely 
területeken hajtottak végre felújítást, beruházást. A legfontosabb szempont az volt, hogy a 
közintézmények területének megközelítése mind a gyermekek, mind a szülők részéről 
biztonságos és balesetmentes lehessen. Ennek igyekeztek eleget tenni a tavalyi évben. Az idei 
évben Koppánymonostoron a Tamási Áron utca teljes rekonstrukciója meg fog történni, a 
költségvetés egyik fő prioritásaként szerepel. A tengerészeti emlékmű környékének a 
felújítására is sor kerül a Jókai tér környékén. A tavalyi évben már elkészültek a felújításhoz 
szükséges tervek. A tér felújításának megfelelően az ottani kirakatrendszer felújítása is 
megtörténik. Az út és járdafelújítások kapcsán a Bartók Béla utca, a Munkácsi Mihály utca, a 
Maros utca és a Madách Imre utca felújítása is szerepel az idei évi költségvetésben. Sor kerül 
a Jókai Mozi felújítására is. A pályázatoknál látható, hogy Komárom Város Önkormányzata 
pénzösszeget nyert arra, hogy egy teljesen modern technikával tudjon a mozi filmeket 
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vetíteni. A költségvetési forrásból a mozi teljes belső tere is átalakításra kerül. A civil 
szervezetek, amelyek fontos tevékenységet végeznek a városban, 100.000.000,- Ft-os 
támogatási alapból részesülhetnek. Bízik benne, hogy azt a munkát amelyet eddig végeztek a 
civil szervezetek, egyesületek, tovább tudják folytatni. Elmondja, hogy folytatják azon alapok 
elkülönítését, amelyek az intézményeknek is segítséget nyújtanak, hiszen az intézményi 
rendezvényeket tudják ebből az alapból részben támogatni. Karbantartási alapot is különít el 
Komárom Város Önkormányzata, amely bármilyen váratlan meghibásodás esetén 
felhasználható. Elmondja az intézmények tekintetében, hogy a Tóparti Óvoda külső felújítása, 
illetve a Feszty Árpád Általános Iskola valamint a Petőfi Sándor Általános Iskola udvarának 
rendbetétele is meg fog valósulni. A pályázatokkal kapcsolatban két nagy pályázatot emel ki, 
amely az idei évben meghatározza a város költségvetési mozgását. Az egyik a geotermikus 
energiával kapcsolatos pályázat, valamint az ipari park közművesítésével kapcsolatos 
pályázat. A geotermikus energiával kapcsolatos pályázatnál a termálvíz hőenergiáját szeretné 
Komárom Város Önkormányzata hasznosítani, és azt fűtési célokra felhasználni. Jelenleg a 
Dunába folyik az a meleg víz, ami komoly energiaforrást rejt magában. Ezt szeretnék a Feszty 
Árpád Általános Iskola felé, a Csillag fűtőműbe elvezetni, így a Csillag városrésznek a fűtését 
is segíthetné. A másik körben a Petőfi Sándor Általános Iskola, a Városháza, az Arany 17 
Rendezvényközpont illetve a fürdővel szembeni közintézmények fűtését is el tudná látni. A 
beruházással 70-100.000.000,- Ft közötti összeget tudnak megtakarítani évente. Ennek a 
projektnek a megvalósítására 500.000.000,- Ft-ot nyert Komárom Város Önkormányzata. A 
beruházás teljes összege 1.100.000.000,- Ft. Elmondja, hogy a fürdő egy újabb kúttal fog 
rendelkezni, tehát egy másik kút is biztosítja a Komthermal Kft. működését, ha a jelenlegi 
meghibásodna. Az ipari park közművesítésének folytatása olyan projekt, amelynek 95%-át az 
Európai Unió finanszírozza. Az önkormányzatnak mindössze az 5%-át kell ehhez a 
beruházáshoz hozzátenni. Vannak támogatások, amelyet a Képviselő-testület biztosítani 
szándékozik a komáromiaknak. Gondol itt az iskolatej program finanszírozására, a Bursa 
Hungarica felsőoktatási ösztöndíjprogramban való részvétel biztosítása, a kismamák ingyenes 
városi utazásának a biztosítása, a 70. éven felüliek ingyenes szemétszállításra, valamint az 
iskolások ingyenes HPV elleni oltására, amelyeket az elkövetkezendő években is szeretne 
Komárom Város Önkormányzata biztosítani. A következő napirendnél kerül tárgyalásra a 
Komáromban tanuló diákok buszbérlet vásárlásának támogatása is. A negyedévenkénti tartós 
élelmiszerosztást a nagycsaládosok számára is biztosítani fogja Komárom Város 
Önkormányzata, valamint a gyermekvállalás ösztönzését is. Elmondja, hogy zajlik az új Duna 
Híd megépítésének előkészítése, a kerékpárút építése Budapest és Rajka között. Folytatódik a 
Koppánymonostori hulladéktelep rekultivációja, a Csillag Erőd kulturális célú hasznosítása, a 
Dunai gátrendszer korszerűsítése, a Selye János Kórház közel 1.000.000.000,- Ft-os 
fejlesztése. Felkéri Szatmári Zsuzsanna, pénzügyi osztályvezetőt adjon további tájékoztatást 
az előterjesztésnek az intézményi részével kapcsolatban. 
 
Szatmári Zsuzsanna Közgazdasági és Pénzügyi Osztály vezetője: A 2014. évi intézményi 
tervezéssel kapcsolatban elmondja, hogy a tervezés során alkalmazott általános elveket 
szeretné ismertetni. Mindenekelőtt megköszöni az intézményvezetők munkáját, amellyel a 
tervezési folyamat során a pénzügyi osztály munkáját segítették. Gondol az előzetes igények 
összegyűjtésére, a létszámok, bérigények, egyebek egyeztetésére, az intézményfelügyelettel 
történt együttműködésre, a személyi kiadási tételekkel kapcsolatos tervezendő kiadások 
összeállítására. Ezzel a segítséggel készült el az, az adatállomány, amely alapját képezte a 
2014. évi költségvetési rendelet tervezetnek. Igyekeztek az intézmények részéről felmerülő 
lehető legtöbb igényt beleépíteni a költségvetésbe. Elmondja, hogy a jogszabályi előírások 
mentén kellett haladni. Alapul kellett venni a központi költségvetésről szóló törvény 
előírásait, a kapcsolódó egyéb jogszabályokat, úgy mint az államháztartási törvény és, a 
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végrehajtási rendeletének előírásait illetve a bérek tervezéséhez kapcsolódóan a 
kormányrendelet által előírt követelményeket. Kiadási fő előirányzatonként vázlatosan 
összefoglalja a leglényegesebb elveket, amiket követtek a tervezés során. A bér esetében 
alapvetően a jogszabályi keretek között kellett mozogni. A pedagógusok bérelemelésére 
vonatkozó törvény lehetővé tette, hogy 2014. évre is megemelkedhetett ez az összeg az 
óvodapedagógusok esetében is. Beépítésre került az emelt minimálbérre, illetve a garantált 
bérminimum esetében a 118.000,- Ft-ra történő kiegészítés is. A humán intézmények esetében 
betervezték a jogszabály által lehetővé tett kereset kiegészítést. Minden intézmény esetében a 
szükséges készenléti díjakat, teljesítési összegeket figyelembe vették. Az egyéb személyi 
kiadásokkal kapcsolatban elmondja, hogy fenntartói döntés alapján az egy főre jutó étkezési 
hozzájárulásnak az összege 2013. évi 5000,- Ft-ról, az idei évben 10.000,- Ft-ra emelkedett, 
amely nettó 60.000,- Ft-os jövedelememelkedést jelent éves szinten. A kapcsolódó 
adóvonzatok is az önkormányzat által kerülnek biztosításra. Személyi kiadásként jelentkeznek 
továbbá a közlekedési, bejárási költségtérítések, jubileumi jutalmak és az egyéb jogszabály 
szerint tervezendő tételek. A járulékok előirányzatoknál nincs nagy mozgástér. A jogszabály 
egyértelműen meghatározza, hogy mit lehet beépíteni. A dologi kiadások körében 
kettéválasztották a tervezési módszert. A közüzemi költségekre, illetve az egyéb dologi 
kiadások körére. A közüzemi költségek tervezésénél elszakadtak az előző évek gyakorlatától. 
A naturális adatok alapján kalkulálták ki az összegeket. Ebben a munkában segítségükre volt 
energetikai szakértő is. A szakértő bevonásával kerültek összeállításra a várható naturális 
mennyiségek, amellyel meghatározásra kerültek a várható éves közüzemi költségek. Év 
közben is folyamatosan kontrollálják a felmerülő kiadásokat ezen a területen, hiszen lényeges 
részét képezi a költségvetési összkiadásnak mind városi, mind intézményi szinten. A dologi 
kiadások másik körét, az egyéb dologi kiadások képezik. Széles skálán mozogva, ide 
tartoznak az irodaszerek beszerzése, munkaruházat, karbantartási feladatok. Ezeknél a 
tételeknél alapvetően a 2013. évi eredeti költségvetés tervezett összegeit tudták beállítani, 
indokolt esetben megnövelt összegben. Karbantartás, kis értékű tárgyi eszköz beszerzéssel 
kapcsolatos intézményi igényeket igyekeztek maximálisan figyelembe venni a tervezés során, 
és beépíteni az intézményi költségvetésekbe. A készletbeszerzések, szolgáltatások sorai között 
átcsoportosítási lehetőség van saját hatáskörben, és ezzel a gyakorlattal az eddigiek során is 
éltek az intézményvezetők. Az étkeztetés kiadásait és bevételeit teljes egészében az 
önkormányzatnál tervezték, a megadott várható adagszámok és az aktuális árak alapján. Az 
étkezési térítési díjak évek óta nem kerültek emelésre, az idén sem tervetek emelést. 
Felújítások, beruházások esetében a betervezett összegek nem az intézményi 
költségvetésekben jelentkeznek, hanem a város összevont költségvetési tábláin. A 
költségvetés 7. számú mellékletében találhatóak meg ezek az összegek. A bevételi oldal az 
intézmények esetében alapvetően a fenntartó üzemeltető általi finanszírozási összegeket 
tartalmazza. Az iskolák esetében betervezett bérleti díj bevétel 2014. évben nem került 
emelésre.  
 
dr. Molnár Attila, polgármester: Megköszöni Szatmári Zsuzsanna, pénzügyi osztályvezető 
tájékoztatását az előterjesztéssel kapcsolatban. Megadja a szót Takács József, képviselőnek.  
 
Takács József, képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke: Elmondja, hogy a költségvetési 
főösszegek a bevételi és a kiadási oldalon egyaránt 4.662.305 E Ft. Így a költségvetés 
egyenlege nulla. Az intézményi működési bevételek összege 495.584.000,- Ft. A közhatalmi 
bevételek összege 2.604.000.770,- Ft. Ide az adóbevételek tartoznak, a legnagyobb tétel az 
iparűzési adó bevétele. A felhalmozási és tőkejellegű bevételek összege 714.816.000,- Ft. Az 
önkormányzat költségvetési támogatása 653.677.000,- Ft. Az átvett pénzeszközök összege 
59.677.000,- Ft. A kiadási oldalon figyelembe kell venni a kötelező feladatokat, és az önként 
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vállalt feladatokra a kiadásokat. A személyi juttatások összege 1.252.086.000,- Ft. A dologi 
kiadások összege 1.912.817.000,- Ft. A tartalékkeret összege 454.685.000,- Ft. A felújítások 
és beruházások elvégzésére 481.045.000,- Ft összeg lett elkülönítve. Az épület felújítások 
közé sorolhatóak a bérlakás felújítások, az óvodák, bölcsődék és iskolák különböző 
felújításai. Útfelújítások közé sorolható a Tamási Áron utca felújítása, parkolók kialakítása, a 
Maros utca, Ady Endre út felújítása valamint a Jedlik Ányos út udvarfelújítása. A 
Tengerészeti emlékmű környékének felújítása is megtörténik, valamint a Jókai téri kirakatok 
is felújításra kerülnek. A beruházások táblázatban szerepelnek az épületkorszerűsítések, út- és 
járdaépítések, játszótérépítések, közvilágítás beruházások, a műfüves pálya működtetésének 
fejlesztése, buszvárók, padok, kerékpártárolók beszerzése, a mozi hálózat digitális fejlesztése. 
Az általános tartalék keretben szerepel a civil szervezetek támogatása, amelyre 100.000.000,- 
Ft összegű keretet biztosít az önkormányzat. Az oktatási alap támogatására 6.000.000,- Ft 
összegű keretet biztosít az önkormányzat. Az egészségügyi és szociális alap támogatására 
4.000.000,- Ft összegű keretet biztosít az önkormányzat. Önállóan működő intézmények 
karbantartási alapjára 22.860.000,- Ft összegű keretet biztosít az önkormányzat. A 
környezetvédelmi alap támogatására 2.500.000,- Ft összegű keretet biztosít az önkormányzat. 
Elmondja, hogy az intézményi működés biztosított, a gazdasági társaságok működése 
megfelelő. A lakossági igényeket a lehetőségekhez mérten igyekeznek kielégíteni. Elmondja, 
hogy a Pénzügyi és Városfejlesztési Bizottság is megtárgyalta a költségvetési tervezetet, és 
elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek.   
 
dr. Molnár Attila, polgármester: Megköszöni Takács József, képviselő tájékoztatását az 
előterjesztéssel kapcsolatban. Megadja a szót Czita János, képviselőnek.  
 
Czita János, képviselő: Elmondja, hogy az őszi időszakban összegyűjtötték a lakosság 
igényeit, problémáit, amelyet a testület felé továbbítottak. Megvizsgálva az idei évi 
költségvetést, megállapítható, hogy nem kampány költségvetés. Elmondja, hogy ha a 
bevételeket és a kiadásokat számbavételezi, akkor egy tartható költségvetést lát. A 
költségvetés nem ígérget bizonytalan pénzeszközökből nagy beruházásokat a lakosoknak. A 
bevételek mértéktartóak. A főösszeg kevesebb, mint a 2013. évben. A legnagyobb tételt az 
iparűzési adó jelenti. A másik bevételi forrás az ingatlanok értékesítése. Mindent figyelembe 
véve a költségvetés stabilitást tükröz, hiszen a kiadási oldalon jelentős tartalékkal rendelkezik. 
Megvizsgálta az elmúlt évek költségvetéseit, és az elmúlt 8 év terveit. Elmondja, hogy a 2007. 
évben az iparűzési adó 61%-át tudták beruházásra fordítani. A 2013. évben az iparűzési adó 
16,5%-át tudta Komárom Város Önkormányzata beruházásra fordítani. A 2014. évi 
beruházások kapcsán elmondja, hogy Koppánymonostoron 76.000.000,- Ft értékű beruházás 
és felújítás fog a tervek szerint megvalósulni, amely az összes beruházásnak 17,2%-a. 
Felújításra kerül a Tamási Áron utca, az óvoda és a bölcsőde környéke. Két utcának még nem 
aszfaltos a burkolata, így az idei évben szilárd burkolatot kap. Szeretné, ha a megígért és 
elindult felújítások befejeződnének, mint például a Mandula utca vízelvezetése. Javasolja, 
hogy a több mint 30 zúzott köves utca javítása, felújítása szerepeljen a költségvetésben. A 
belvízi árkokkal kapcsolatban elmondja, hogy a Nagyherkály-Szőny-Almásfüzitői vonalon 
két olyan áteresz van, melynek egyike a Városmajor utca végében, a másik a Kis tó és Korpás 
ér közötti szakaszon található. Javasolja ezt a két átereszt kicserélni, átépíteni, 
szabályozhatóvá tenni azért, hogy a nyári aszályos időszakokban ezeket az árkokat le lehessen 
üríteni. Ezzel a horgászok problémáját is meg lehetne oldani. A civil szervezetek 
támogatására az idei évben is megfelelő nagyságrendű összeget tud biztosítani Komárom 
Város Önkormányzata. Az említett két pályázaton való részvételt vétek lenne elhalasztani. 
Elmondja, hogy ez a beruházás hasonló, mint a városközpont megépítése. Nagy horderejű, a 
beruházás összege magas, viszont 6-7 év alatt megtérül.  
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dr. Molnár Attila, polgármester: Megköszöni Czita János, képviselő hozzászólását az 
előterjesztéssel kapcsolatban. Elmondja, hogy a zúzott köves utcák felújítása, egyéb kisebb 
léptékű felújítások, külön soron nem szerepelnek, viszont a városüzemeltetési szerződés 
rendelkezik erről, és külön pénzügyi kerettel bírnak mind a zúzott köves utcák 
karbantartására, mind az egyéb kisebb jellegű beavatkozások megvalósítására. Elmondja, 
hogy második éve külön tételként szerepel a költségvetésben a Képviselői bejelentések 
megvalósítása. Az idei évben 10.000.000,- Ft-os keretösszeggel rendelkeznek erre 
vonatkozóan.  
 
dr. Molnár Attila, polgármester: Megadja a szót Dr. Kreft-Horváth Loránd, 
alpolgármesternek.  
 
Dr. Kreft-Horváth Loránd, alpolgármester: Elmondja, hogy biztonságos működést, és 
biztonságos gazdasági helyzetet tudott a tavalyi évben biztosítani Komárom Város 
Önkormányzata a városban. Példaértékű az elmúlt 4 év. Elhangzott az egészségügyi és 
szociális alapnak az összege. Ennek az összegnek egy jelentős részét a HPV védőoltás tette ki, 
amelyben egyre több komáromi szülő döntött úgy, hogy gyermeke részt vegyen. Az 
egészségügyi vezetés Magyarországon az összes leánygyermek részére lehetővé teszi ennek a 
védőoltásnak a teljesen ingyenes elérését. Elmondja, hogy amikor 7 évvel ezelőtt elkezdtek 
ezzel a programmal foglalkozni, az volt a cél, hogy felhívják a figyelmet arra, hogy a 
védőoltás beadása mennyire fontos. Daganatos megbetegedéseket tudnak ezzel a védőoltással 
megelőzni. Megvalósulni látszik, hogy ezt a védőoltást már országos szinten is megkaphatják 
a gyermekek. Elmondja, hogy az idei évben is fenntartják a védőoltási programot. Egyelőre 
országos szinten a leánygyermekeknek ajánlják fel a védőoltási programot, de a fiúgyermekek 
számára is szeretné Komárom Város Önkormányzata az idei évben is felajánlani a védőoltási 
program lehetőségét. A költségvetés tervezetében szerepel a „Kincset ér” elnevezésű városi 
prevenciós program, amelyben 65 fő dolgozik jelenleg. A program elérte célját, megmozgatta 
a lakosok, intézményvezetők illetve a benne részt vevő gyermekek gondolatvilágát. Elmondja, 
hogy ez a program folytatódni fog, amennyiben a költségvetés elfogadásra kerül. A 
környezetvédelmi alaphoz tartozik a „Van mit tisztáznunk” elnevezésű környezetvédelmi 
program, amelynek szemlélete, hogy egészséges ember, egészséges környezetben tud csak 
élni. Elmondja, hogy ha lesz rá támogatás, akkor továbbra is folytatják a takarítást, a faültetési 
kezdeményezéseket.  
 
dr. Molnár Attila, polgármester: Megköszöni Dr. Kreft-Horváth Loránd, alpolgármester 
hozzászólását. Megadja a szót Hamrák Zsófia, képviselőnek.  
 
Hamrák Zsófia, képviselő: Elmondja, hogy Komárom város 2014. évi költségvetési 
tervezete 7. számú melléklete szól a beruházásokról, felújításokról. A lakossági bejárásokon a 
lakossággal közösen tárják fel a megoldásra váró feladatokat. Ezen bejárások aktív résztvevői 
a hivatal munkatársai, és az önkormányzat tulajdonában lévő cégek vezetői, valamint a 
polgármester. Prioritásként kezelik azoknak a feladatoknak a mielőbbi megvalósulását, 
amelyek létszámban többeket érintenek. Így került sor az elmúlt évben a Színes Óvoda, a 
Tóparti Óvoda és a Tóparti lakótelep környékének felújítására. A Bozsik József Általános 
Iskola környékének rendbetétele is megvalósult. A Szivárvány Óvoda tornatermének 
felújítása, és a kismamák védőnői gondozójának megépítése is megvalósult. Elmondja, hogy a 
város több pontján közvilágítás kiépítése történt. A Koppánymonostori és a Szőnyi 
városrészen a járdafelújítás is megvalósult az egyik oldalon. Elmondja, hogy a Gábor Áron 
utcában a forgalom segítése érdekében alakítottak ki parkolósávokat, hiszen eddig az út szélén 
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parkoltak a gépjárművek. Régi igény a Korpás-éren egy kis fahíd megépítése, a közlekedés 
megkönnyítése céljából ezen a területen élőknek. Fontosnak tartja a Jókai tér Tengerészeti 
emlékmű felöli oldalának felújítását. Szintén fontosnak tartja a Sport utca megnyitását, ahol 
néhány apróbb beruházást is lehet eszközölni, amely a komfortérzetet javítja. A Jókai Mozi 
belsőépítészeti felújítását kiemelkedően fontosnak, és a 3D-s filmek bemutatásának 
lehetőségét is. Észak-Komáromból is nagy igény mutatkozik a mozi látogatására. A város 
több területén valósulnak meg beruházások, felújítások az idei évben, amelyet a költségvetési 
tervezet részletesen taglal. A lakossági bejárások az idei évben is folytatódnak, amely során 
számítanak a lakosság aktív részvételére.  
 
dr. Molnár Attila, polgármester: Megköszöni Hamrák Zsófia, képviselő hozzászólását az 
előterjesztéssel kapcsolatban. Megadja a szót Dombay Gábor, képviselőnek.  
 
Dombay Gábor, képviselő: Elmondja, hogy a több éve tartó alapos, és átgondolt 
költségvetési gazdálkodás meghozta az eredményét. A 2013. évben számos utat, járdát 
sikerült felújítani Komárom Város Önkormányzatának. Ezeket a felújításokat, beruházásokat 
Komárom Város Önkormányzata akkor tudta elvégezni, amikor több önkormányzat is 
adósságcsapdába került. Komárom városának akkor sem volt, és jelenleg sincs 
adósságállománya. A 2014. évi költségvetést alaposnak, átgondoltnak, ésszerűnek tartja. Az 
idei évben is folytatódnak a beruházások, és a különböző felújítások. Elmondja, hogy a 
Madách Imre utca szilárd burkolatot kapott, a Báthory István utcában a közvilágítás kiépítése 
is megtörtént, a Csokonai Vitéz Mihály lakótelep környékén játszótér kialakítása is 
megvalósult. A parki edzőeszközök telepítésével kapcsolatban elmondja, hogy felnőtteknek 
szóló erősítő és kondicionáló parkot terveznek megvalósítani az idén. A Jókai Mozi 
felújításával kapcsolatban elmondja, hogy egy digitális gép beszerelésének köszönhetően, 
amint megjelenik Magyarországon egy film, az már a Jókai Moziban is azonnal látható lesz. 
A kerékpártárolók beszerzése és telepítése a város több pontján szintén fontos feladat. Ezáltal 
sokkal biztonságosabbá válik a kerékpárok tárolása.  
 
dr. Molnár Attila, polgármester: Megköszöni Dombay Gábor, képviselő hozzászólását az 
előterjesztéssel kapcsolatban. Megadja a szót Hornig Rudolfné, alpolgármesternek. 
 
Hornig Rudolfné, alpolgármester: Elmondja, hogy a geotermikus hőenergiával kapcsolatos 
beruházás több oldalról is támogatni fogja a későbbiekben Komárom városában történő 
beruházásokat. Másik fontos beruházás az ipari park infrastruktúrájának fejlesztése. Bízik 
benne, hogy az ipari park fejlesztéssel megjelennek azok a befektetők is, akik megteremtik azt 
az iparűzési adót, amivel majd a további fejlesztéseket biztosítani tudja Komárom Város 
Önkormányzata. Minimális hozzájárulással 650.000.000,- Ft összegű beruházást tudnak 
végrehajtani. Igaz, hogy a telek az önkormányzat tulajdonában van, de csak akkor lehet 
eladásra kínálni, ha megfelelő infrastruktúrával van ellátva, amelyet Komárom Város 
Önkormányzata biztosít. Nem csak iparűzési adókból lehet majd bevételeket szerezni, hanem 
ingatlanfejlesztésből is jelentős bevételt szerezhet az önkormányzat. Győrből és a Felvidékről 
is érkeznek beszállítók, akik olyan központi helyet keresnek, ahol megtalálják számításukat. 
Az új Duna Híd építésével ennek az ingatlannak az ára felértékelődik, hiszen mindenki 
végiggondolja majd, hogy közlekedési szempontból egy beruházást hova telepít. Elmondja, 
hogy az infrastruktúra fejlesztése az idei év augusztusára befejeződhet.  
 
dr. Molnár Attila, polgármester: Megköszöni Hornig Rudolfné, alpolgármester 
tájékoztatását. Megadja a szót Babják Csaba, képviselőnek.  
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Babják Csaba, képviselő: Elmondja, hogy a költségvetés egyeztetésénél is jelezte, hogy az 
idei költségvetési tervezetet megfelelőnek tartja, viszont néhány részletével nem ért egyet. 
Aggályosnak tartja, hogy a költségvetés a hitelfelvétel lehetőségét tartalmazza. A Jókai tér 
felújításánál a lakótelep egyik része valóban megújul, viszont a lakótelep belső része 
változatlan állapotban marad. A Csokonai Vitéz Mihály lakótelep, illetve a Barátság lakótelep 
belső része is felújításra szorulna. A beruházások egy részére fordított összegből, a helyi 
adókat néhány %-kal csökkenteni lehetett volna.  
 
dr. Molnár Attila, polgármester: Megköszöni Babják Csaba, képviselő hozzászólását. 
Megadja a szót Turi Bálint, alpolgármesternek.  
 
Turi Bálint, alpolgármester: Elmondja, hogy 100.000.000,- Ft-ot különített el Komárom 
Város Önkormányzata a sport és a civil szervezetek támogatására az idei évben is.  
 
dr. Molnár Attila, polgármester: Megköszöni Turi Bálint, alpolgármester hozzászólását. 
Elmondja, hogy minden képviselő a város érdekében látta el, és látja el most is a feladatát. 
Komárom Város Önkormányzata rendelkezik egy olyan folyószámlahitel kerettel, amelyet 
likviditási probléma esetén igénybe lehet venni. A tavalyi évben 420.000.000,- Ft összeget 
tartalmazott, és ugyanezt az összeget tartalmazza az idei évben is a költségvetés, amely 
egyfajta biztonsági hálót jelent. A tavalyi évben ezt a lehetőséget nem kellett igénybe venni. 
Megkérdezi, hogy van-e további kérdése, észrevétele, hozzászólása a Képviselő-testület 
tagjainak a napirenddel kapcsolatban? Megállapítja, hogy nincs. Kérése a Képviselő-testület 
tagjaihoz, hogy szavazzanak az 1-5/2014. iktatószámú előterjesztésben szereplő határozati 
javaslat elfogadásáról. 
 
A döntéshozatalban 10 képviselő vesz részt. Komárom Város Önkormányzat Képviselő-
testülete 9 igen szavazattal, 1 tartózkodás mellett és ellenszavazat nélkül az alábbi határozatot 
hozza: 
 
Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testületének 6/2014. (I.29.) határozata: 
 

Komárom Város Önkormányzata Képviselő-testülete a saját bevételek összegét, 
valamint az adósságot keletkeztető ügyletekből eredő fizetési kötelezettségek 
várható összegét a határozat mellékletét képező táblázatban bemutatottak szerint 
jóváhagyja. 
 
Határidő:  azonnal 
Felelős:  dr. Molnár Attila polgármester 

 
dr. Molnár Attila, polgármester: Kérése a Képviselő-testület tagjaihoz, hogy szavazzanak 
az 1-5/2014. iktatószámú előterjesztésben szereplő költségvetési rendelet-tervezet 
elfogadásáról. 
 
A döntéshozatalban 10 képviselő vesz részt. Komárom Város Önkormányzat Képviselő-
testülete 9 igen szavazattal, 1 tartózkodás mellett és ellenszavazat nélkül az alábbi rendeletet 
alkotja meg: 
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Komárom Város Önkormányzata Képviselő-testületének 
1/2014. (I.29.) önkormányzati rendelete 

 
Komárom Város Önkormányzata 2014. évi költségvetéséről 

 
/A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 

 
 

2. A Komáromban tanuló diákok buszbérlet vásárlásának támogatása 
Előadók: dr. Molnár Attila, polgármester 

   dr. Ströcker Renáta, jegyző 
 
dr. Molnár Attila, polgármester: Ismerteti az előterjesztést. Elmondja, hogy a tavalyi és az 
idei évi költségvetés is tartalmazza helyi járaton a komáromi székelyű általános és 
középiskolába járó tanulók helyi járatú bérletvásárláshoz a 100%-os mértékű 
bérlettámogatást. Térítésmentesen vehetik igénybe a diákok a helyi járatot, amelyet az idei 
évben is szeretne Komárom Város Önkormányzata biztosítani. Köszönti a Képviselő-testület 
ülésén megjelent Illés Józsefnét, a Vértes Volán Zrt. képviselőjét. A helyi menetrenddel és 
utaztatással elégedett Komárom város lakossága. Megkérdezi, hogy van-e kérdése, 
észrevétele, hozzászólása a Képviselő-testület tagjainak a napirenddel kapcsolatban? 
Megállapítja, hogy nincs. Kérése a Képviselő-testület tagjaihoz, hogy szavazzanak az 1-
6/2014. iktatószámú előterjesztésben szereplő határozati javaslat elfogadásáról. 
 
A döntéshozatalban 10 képviselő vesz részt. Komárom Város Önkormányzat Képviselő-
testülete 10 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül az alábbi határozatot hozza: 
 
Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testületének 7/2014. (I.29.) határozata: 
 

1. Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testülete 2014. évben a komáromi 
székhelyű általános- és középiskolákba járó tanulók helyi járat 
bérletvásárlásához 100%-os mértékű támogatást biztosít.  

 
2. Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testülete a helyi diák 

autóbuszbérletek megvásárlásához szükséges 20.648.000 Ft-ot a 2014. évi 
költségvetés terhére biztosítja.  

 
Határidő:  2014. március 31. 
Felelős:   dr. Molnár Attila polgármester 

 
 

3. Országgyűlési Egyéni Választókerületi Választási Bizottság tagjainak 
megválasztása 
Előadók: dr. Molnár Attila, polgármester 

   dr. Ströcker Renáta, jegyző 
 
dr. Molnár Attila, polgármester: Felkéri dr. Ströcker Renáta jegyzőt, hogy adjon 
tájékoztatást az előterjesztéssel kapcsolatban. 
 
dr. Ströcker Renáta, jegyző: Ismerteti az előterjesztést. Elmondja, hogy mint az 
Országgyűlési Egyéni Választókerületi Választási iroda vezetője a feladata az, hogy 
előterjesztést nyújtson be a Képviselő-testületnek arra vonatkozóan, hogy válassza meg az 
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Országgyűlési Egyéni Választókerületi Választási Bizottság tagjait. Az Országgyűlési Egyéni 
Választókerületek az országgyűlési képviselők választásáról szóló 2011. évi CCIII. törvény 
rendelkezései okán megváltoztak. 41 település tartozik abba a választókerületbe, amelynek 
Komárom a székhelye. A helyi képviselő-testületnek a joga, hogy a bizottság tagjait 
megválassza. A választási eljárásról szóló törvény számos feladatot ró a bizottságra, és ezen 
feladatok megkezdése hamarosan aktuálissá válik. A következő Képviselő-testületi ülés 
témája lesz a szavazatszámláló bizottságok megválasztása. Összesen 19 bizottságot kell 
megválasztani. A jelenlegi határozati javaslatban a bizottság 3 tagjára és 2 póttagjára tett 
javaslatot. A személyek kiválasztásánál szempont volt az, hogy legyen jogász a bizottságban, 
hiszen a Nemzeti Választási Bizottságnak kizárólag jogász tagjai lehetnek. Itt nincs ilyen 
megkötés, mégis úgy gondolja, hogy ez fontos szempont lehet. Szerette volna, hogy ha olyan 
köztiszteletben álló választópolgárok is tagjai lennének a bizottságnak mint például György 
Károlyné. Fentiek alapján kéri a Képviselő-testületet a határozati javaslat jóváhagyására.  
 
dr. Molnár Attila, polgármester: Megköszöni dr. Ströcker Renáta, jegyző tájékoztatását az 
előterjesztéssel kapcsolatban. Megkérdezi, hogy van-e kérdése, észrevétele, hozzászólása a 
Képviselő-testület tagjainak a napirenddel kapcsolatban? Megállapítja, hogy nincs. Kérése a 
Képviselő-testület tagjaihoz, hogy szavazzanak az 1-7/2014. iktatószámú előterjesztésben 
szereplő határozati javaslat elfogadásáról. 
 
A döntéshozatalban 10 képviselő vesz részt. Komárom Város Önkormányzat Képviselő-
testülete 10 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül az alábbi határozatot hozza:  
 
Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testületének 8/2014. (I.29.) határozata: 
 

Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testülete a választási eljárásról szóló 
2013. évi XXXVI. törvény 22.§-ában foglaltaknak megfelelően, Komárom-
Esztergom Megye 03. számú, Komárom székhellyel működő komáromi 
Országgyűlési Egyéni Választókerületi Választási Bizottságot az alábbi tagokkal, 
illetve póttagokkal választja meg:  
 
Tagok: 
 dr. Fejér Ágnes 2900 Komárom, Csillag ltp. 60. III/9. 
 dr. Kürtösi Tibor 2903 Komárom, Jászai M. utca 2/A 
 György Károlyné 2900 Komárom, Vág utca 3. fszt. 1. 
 

Póttagok: 
 Számadó Emese 2921 Komárom, Vásártér 2. 
 dr. Homonnai Bendegúz 2900 Komárom, Beöthy Zs. utca 34. 

 
Határidő:  2014. február 03. 
Felelős:  Ströcker Renáta jegyző, HVI vezető  
 
 

4. Csillag Óvoda intézményvezetői álláshelyére pályázat kiírása 
Előadók: dr. Molnár Attila, polgármester 

   dr. Ströcker Renáta, jegyző 
 
dr. Molnár Attila, polgármester: Ismerteti az előterjesztést. Elmondja, hogy a Csillag 
Óvoda vezetőjének vezetői megbízatása 2014. július 31-én lejár, ezért vált szükségessé a 
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pályázat kiírása. Megkérdezi, hogy van-e kérdése, észrevétele, hozzászólása a Képviselő-
testület tagjainak a napirenddel kapcsolatban? Megállapítja, hogy nincs. Kérése a Képviselő-
testület tagjaihoz, hogy szavazzanak az 1-8/2014. iktatószámú előterjesztésben szereplő 
határozati javaslat elfogadásáról.  
 
A döntéshozatalban 10 képviselő vesz részt. Komárom Város Önkormányzat Képviselő-
testülete 10 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül az alábbi határozatot hozza: 
 
Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testületének 9/2014. (I.29.) határozata: 
 

Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testülete pályázatot hirdet a Csillag 
Óvoda vezetői álláshelyére, az alábbiak szerint: 
 
Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testülete a közalkalmazottak 
jogállásáról szóló 1992. évi XXXIII. törvény 20/A. §-a alapján pályázatot hirdet a 
Komáromi Csillag Óvoda (2900 Komárom, Csillag Ltp. 14.) óvodavezető 
(magasabb vezető) munkaköre betöltésére.  
 A vezetői megbízás időtartama: 2014. 08. 01-től 2019. 07. 31-ig szól.  
 
 Pályázati feltételek:  

 
 főiskola, óvodapedagógus munkakör betöltéséhez szükséges felsőfokú 

végzettség és szakképzettség, 
 legalább 5 év óvodapedagógus munkakörben szerzett szakmai 

gyakorlat, 
 pedagógus szakvizsga keretében szerzett intézményvezetői 

szakképzettség, 
 büntetlen előélet, cselekvőképesség, 
 megbízást az kaphat, aki a munkáltatóval közalkalmazotti 

jogviszonyban áll, vagy a megbízással egyidejűleg közalkalmazotti 
munkakörbe kinevezhető. 

 
Illetmény és juttatások:  
A nemzeti köznevelésről szóló 2011. évi CXC. törvény rendelkezései az 
irányadók. 
 
A pályázat részeként benyújtandó iratok, igazolások: 

 a szakmai gyakorlatot igazoló részletes szakmai önéletrajz, 
 az intézmény vezetésére vonatkozó szakmai elképzeléseket tartalmazó 

program, 
 felsőfokú végzettséget igazoló okmányok másolata,   
 3 hónapnál nem régebbi erkölcsi bizonyítvány,  
 a pályázó nyilatkozata, melyben hozzájárul személyes adatainak 

kezeléséhez.  
 
A pályázat benyújtásának módja:  
 
A pályázatot Komárom város polgármesteréhez kell benyújtani (2900 Komárom 
Szabadság tér 1.)  
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A pályázat benyújtásának határideje:  
 
Nemzeti Közigazgatási Intézet hirdetési portálján való megjelenéstől számított 30 
nap. 
 
A pályázat elbírálásának határideje: 2014. július 31.   

 
Határidő:  2014. február 1. 
Felelős:  dr. Molnár Attila polgármester 
 
 

dr. Molnár Attila, polgármester: Elmondja, hogy az intézményvezetői megbízások 
személyi ügynek minősülnek, ezért zárt ülés keretében kell megtárgyalnia a Képviselő-
testületnek, ha az érintett ezt kéri. A két pályázó jelen van a Képviselő-testület ülésén, és 
szóban nyilatkoztak arról, hogy hozzájárulnak a napirend nyílt ülésen való megtárgyalásához. 
Kérése a Képviselő-testület tagjaihoz, hogy szavazzanak arról, hogy a korábbi határozatban 
foglaltaktól eltérően 5. napirendi pontként a „Szivárvány Óvoda intézményvezetőjének 
kinevezése” címet viselő napirend kerüljön megtárgyalásra nyílt ülés keretében. 
 
A döntéshozatalban 10 képviselő vesz részt. Komárom Város Önkormányzat Képviselő-
testülete 10 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül az alábbi határozatot hozza: 
 
Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testületének 10/2014. (I.29.) határozata: 

 
Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testülete módosítja a 2014. január 29-
i ülés elején elfogadott napirendeket annyiban, hogy a Szivárvány Óvoda 
intézményvezetőjének kinevezése című napirendet a zárt helyett nyílt ülésen 
tárgyalja 5. napirendi pontként, tekintettel arra, hogy az érintettek a zárt ülés 
tartását nem kérték. 
 
Határidő:  azonnal 
Felelős:  dr. Molnár Attila polgármester 

 
 

5. Szivárvány Óvoda intézményvezetőjének kinevezése 
Előadók: dr. Molnár Attila, polgármester 

   dr. Ströcker Renáta, jegyző 
 
dr. Molnár Attila, polgármester: Ismerteti az előterjesztést. Elmondja, hogy az intézmény 
vezetői álláshelyére két pályázat érkezett, melyek megfelelnek a jogszabályi feltételeknek. 
Köszönti a Képviselő-testület ülésén a két pályázót, Kurucz József Attilát, a Tatabányai 
Családsegítő és Gyermekjóléti Központ családgondozóját, és Pintér Jánosnét, a Komáromi 
Kistáltos Óvoda óvónőjét, intézményvezető helyettesét. A két pályázó hozzájárult a napirend 
nyílt ülés keretében való megtárgyalásához. Elmondja, hogy a pályázók rendelkeznek 
szakirányú főiskolai végzettséggel, szakképzettséggel és szakvizsgával. A véleményezésre 
jogosult szervezetek mindegyike Pintér Jánosné pályázatát javasolja elfogadásra. Megkérdezi, 
hogy van-e kérdése, észrevétele, hozzászólása a Képviselő-testület tagjainak a napirenddel 
kapcsolatban? Megállapítja, hogy nincs. Kérése a Képviselő-testület tagjaihoz, hogy 
szavazzanak az 1-10/2014. iktatószámú előterjesztésben szereplő határozati javaslat 
elfogadásáról.  
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A döntéshozatalban 10 képviselő vesz részt. Komárom Város Önkormányzat Képviselő-
testülete 10 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül az alábbi határozatot hozza: 
 
 
Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testületének 11/2014. (I.29.) határozata: 
 

Komárom Város Önkormányzata Képviselő-testülete a Komáromi Szivárvány 
Óvoda vezetői feladatainak ellátásával megbízza Pintér Jánosnét, 2014. február 1. 
napjától 2019. július 31. napjáig terjedő határozott időtartamra, a nemzeti 
köznevelésről szóló 2011. évi CXC. törvény 7. számú mellékletében 
meghatározott bérrel és a 8. mellékletében meghatározott vezetői pótlékkal. 
 
Határidő:  2014. január 31. 
Felelős:  dr. Molnár Attila polgármester 

 
Pintér Jánosné: Köszönetet mond a pályázat pozitív elbírálásával kapcsolatban megköszöni 
mindenkinek a bizalmát. Munkáját lelkiismeretesen fogja végezni, mindent elkövet annak 
érdekében, hogy az óvoda ugyanazon a szakmai színvonalon működjön tovább, mint eddig.  
 
 

6. Beszámoló a lejárt határidejű Képviselő-testületi határozatok végrehajtásáról, a 
két ülés közötti fontosabb eseményekről, kérdések, közérdekű bejelentések 
Előadók: dr. Molnár Attila, polgármester 

   dr. Ströcker Renáta, jegyző 
 
dr. Molnár Attila, polgármester: Ismerteti az előterjesztést. Felkéri dr. Ströcker Renáta 
jegyzőt, hogy adjon tájékoztatást az előterjesztésben szereplő határozati javaslattal 
kapcsolatban.  
 
dr. Ströcker Renáta, jegyző: Elmondja, hogy a Komárom és Környéke Önkormányzati 
Társulás társulási megállapodása módosítását három ok indokolta. A KEM Kormányhivatal 
célellenőrzés keretében vizsgálta a társulási megállapodásokat, amelyeket a tavalyi évben 
átfogóan felülvizsgáltak, és módosítottak. A KEM Kormányhivatal néhány apróbb 
hiányosságot talált és észrevételezett. Például, hogy két alelnök került megválasztásra. Ebben 
a törvényességi felhívásban foglaltaknak megfelelően készítették el a módosítást. Elmondja, 
hogy amikor az átfogó felülvizsgálat megtörtént, több település jelezte azt, hogy a helyettes 
szülői ellátás, tehát a gyermekek átmeneti gondozásában szeretnék ha Komárom városa 
segítséget nyújtana, és a Családsegítő és Gyermekjóléti Szolgálat ezt a feladatot ellátná a 
többi település számára is. Ez 2013-ban  belekerült a megállapodásba. Tekintettel arra, hogy a 
Családsegítő és Gyermekjóléti Szolgálatnak Komárom, Mocsa és Kisigmánd településekre bír 
működési engedéllyel ezen ellátás vonatkozásában, ezért ezt ki kellett venni a 
megállapodásból, mert nem minden társult önkormányzat számára tudjuk ellátni ezeket a 
feladatokat. Kormányrendelet módosítás tette azt szükségessé, hogy a korábbi szakfeladatok 
helyébe úgynevezett kormányzati funkciók lépnek, és ezt minden intézmény, minden 
költségvetési szerv vonatkozásában is korrigálni, módosítani kell. A társulás is önálló, jogi 
személy, alapító okirattal nem rendelkezik, de a társulási megállapodás az, amely alapító 
dokumentumként szolgál. Ez tartalmazza a régi szakfeladatokat, és az új kormányzati 
funkciókat. Ezek az a megállapodás 1. számú mellékletében kerültek módosításra. Javasolja 
az előterjesztésben szereplő határozati javaslat elfogadását.  
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dr. Molnár Attila, polgármester: Megköszöni dr. Ströcker Renáta, jegyző tájékoztatását az 
előterjesztéssel kapcsolatban. A két ülés közötti eseményekről elmondja, hogy az Újévi 
koncerten a Vivace Zenei Egyesület tartott előadást a Városháza nagytermében január 2-án. 
Több szakosztály évzáró rendezvényt tartott. A floorballosok és az úszók is kiváló 
eredményeket értek el. A floorball diákolimpiának a döntőjén két napos rendezvénysorozat 
került megrendezésre Komáromban. 600 fő diák sportolt a komáromi sportcsarnokban 
megrendezésre kerülő országos rendezvényen. A Bozsik József Általános Iskola és a 
Széchenyi István Szakközépiskola képviselte Komáromot. Elmondja, hogy a Don kanyar 
áldozataira is megemlékeztek az Endresz csoport szervezésében. A rendezvénnyel a Doni 
Katasztrófa 71. évfordulójára, a 2. magyar hadsereg kötelékében harcoló 6. komáromi 
könnyűhadosztályra, a 22. és 52. komáromi gyalogezredre emlékeztek. Lantai Vince zászlós 
naplója címmel - Selmeczi István előadását január 13-án 17 órai kezdettel tekinthették meg az 
érdeklődők a Jókai Mór Városi Könyvtárban. Galambkiállítás is volt a városban, amelyet a 
Pro Urbe díjas Komáromi Bukó Galamb Egyesület szervezett. Elmondja, hogy az elmúlt 
hétvégén a Határőr bál, és a Svábbál került megrendezésre Komáromban a Német 
Nemzetiségi Önkormányzat szervezésében. Az Egressy Béni Zeneiskolában növendékkoncert 
került megrendezésre. Folyamatosan magas szintű eladásokkal találkozhatnak az érdeklődők 
az Egressy Béni Zeneiskola előadásain. Elmondja, hogy városunk rendhagyó módon egész 
hetes, több helyszínen tartandó rendezvénysorozattal ünnepelte a Magyar Kultúra Napját. A 
Jókai Moziban egy kamaraszínházi előadás, Eperjes Károly önálló estje volt megtekinthető. 
Az új Duna híd megvalósíthatósági tanulmánya elkészült, a Városháza nagytermében került 
sor a magyar és szlovák társszervek közötti megbeszélésére ebben a tárgyban. A szakemberek 
arról biztosították, hogy az ütemterv szerint, amit előzetesen elterveztek, 2016. év első felében 
elindulhat az építkezés. 2017. év végére, 2018. év elejére elkészülne az új Duna híd. 
Elmondja, hogy Borhy László akadémikus a tegnapi napon a komáromiaknak is elmondta 
akadémiai székfoglaló előadását a Brigetio-i leletanyagokról. Megkérdezi, hogy van-e 
kérdése, észrevétele, hozzászólása a Képviselő-testület tagjainak a napirenddel kapcsolatban? 
– Megállapítja, hogy van. Megadja a szót Hamrák Zsófia, képviselőnek. 
 
Hamrák Zsófia, képviselő: Elmondja, hogy Komárom Város Kultúrájáért Díj átadásra került 
január 21-én a Jókai Moziban. Komárom két kiváló zenekutató, népzenész, zenetanítóját 
Bedecs Ilonát és Horsa Istvánt díjazták. A két személynek nagy szerepe van az autentikus 
népzene kutatásában, tanításában és továbbörökítésében. Munkásságuk kuriózuma, hogy már 
nem csak az országon belül, hanem az országhatáron túl is kifejtik tevékenységüket.  
 
dr. Molnár Attila, polgármester: Megköszöni Hamrák Zsófia, képviselő tájékoztatását. 
Megadja a szót Takács József, képviselőnek. 
 
Takács József, képviselő: Elmondja, hogy a Távhő Kft. felől kapott értesítést, hogy a Molaj 
városrészen lévő főmérők és almérők közötti különbség nem kivonásra, hanem összeadásra 
került és így magasabb számlát kaptak az ott lakók. Tud róla a Távhő Kft, és a probléma 
megoldásra kerül. Egy új számlázási rendszert kellett kialakítania a cégnek és emiatt történt a 
hiba. Elmondja, hogy a Molaji városrészen a közvilágítással rendszeresen problémák vannak, 
hiszen a rendszer régi kialakítású. Javasolja, hogy a hivatal több alkalommal tartson 
ellenőrzést ezen a városrészen.  
 
dr. Molnár Attila, polgármester: Megköszöni Takács József, képviselő hozzászólását. A 
közvilágítás kérdésével kapcsolatban elmondja, hogy felvette a kapcsolatot az E-on 
Energiaszolgáltató Kft. önkormányzati kapcsolattartójával, akinek azóta folyamatos 
segítőkészségét tapasztalja. Elmondja, hogy 390 bejelentést kapott a tavalyi évben az E-on 
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Energiaszolgáltató Kft. Komáromból. Ez a szám átlag alatti a többi településhez viszonyítva. 
Átlagban 9 nap alatt orvosolták az E-on Energiaszolgáltató Kft. szakemberei a problémákat. 
Szerződéssel rendelkeznek az E-on Energiaszolgáltató Kft. egyik alvállalkozójával. A 
bejelentéseket az önkormányzat egy saját rendszeren keresztül tudja kezelni, ahol azt is lehet 
majd látni, hogy mennyi idő alatt történt meg a bejelentett probléma orvoslása. Elmondja, 
hogy a Molaji városrész nem az E-on Energiaszolgáltató Kft. rendszeréhez tartozik. A 
jelzésnek megfelelően jelzik a problémát az energiaszolgáltató felé. Megkérdezi, hogy van-e 
kérdése, észrevétele, hozzászólása a Képviselő-testület tagjainak a napirenddel kapcsolatban? 
– Megállapítja, hogy van. Megadja a szót Babják Csaba, képviselőnek. 
 
Babják Csaba, képviselő: Elmondja, hogy az Öreghegyen lévő telektulajdonosok 
rendszeresen fordulnak hozzá problémáikkal. A tél beköszöntével a fa, és a széntolvajlások 
elszaporodtak. Kérése a Rendőrkapitányság felé, hogy ezt a területet többször ellenőrizzék. 
Január 10-én meghívást kapott az Arany János 17. Rendezvényközpontba a Magna Hungária 
Kulturális Egyesület lélekemelő előadására. Elmondja, hogy a Laktanya közben az úttest 
beomlott, kéri az említett útszakasz rendbetételét.  
 
dr. Molnár Attila, polgármester: Megköszöni Babják Csaba, képviselő hozzászólását. 
Elmondja, hogy a műszaki osztály munkatársai dolgoznak a probléma megoldásán. Megadja a 
szót Horváth Zsolt, képviselőnek. 
 
Horváth Zsolt, képviselő: Elmondja, hogy a lőtér elkészült. Január 4-5-én Százhalombattán 
került megrendezésre egy országos verseny, ahol a sportlövők a férfiaknál Kapás István, a 
nőknél Miskolci Juci az első helyen végzett, serdülő korosztályban pedig Horváth Lea és 
Horváth Zoé a második helyen végzett. Megrendezésre került Münchenben az év egyik 
legnagyobb versenye, ahol Kapás István 6. helyezést ért el, Sidi Péter pedig 2. helyezést ért el. 
Köszönetet mond a Független Civileknek, amiért ételosztást tartottak a Jókai téren.  
 
dr. Molnár Attila, polgármester: Megköszöni Horváth Zsolt, képviselő hozzászólását. 
Megadja a szót Horváth Gyula, képviselőnek.  
 
Horváth Gyula, képviselő: Elmondja, hogy az Árpád utca és a Zrínyi Miklós utca között 
járdaszakasz is felújításra szorul. Megkeresés érkezett az Árpád utcával kapcsolatban. Kérése, 
hogy vizsgálják meg annak a lehetőségét, hogy a tehergépkocsi forgalmat kitiltsák az utcából. 
Elmondja, hogy a műfüves pálya elkészült, és birtokba vehették a komáromiak. Január 25-én 
a Fortuna Sportegyesület szervezésében a Feszty Árpád Általános Iskolában 10 óvoda 
részvételével nagyszabású futballgála került megrendezésre. Február 1-jén a Komáromi 
Kulturális, Sport és Szabadidő Nonprofit Kft. szervezésében nagyszabású sportünnep kerül 
megrendezésre a sportcsarnokban, ahol díjazzák Komárom város legjobb sportolóit. Minden 
kedves érdeklődőt szeretettel várnak a rendezvényre.  
 
dr. Molnár Attila, polgármester: Megköszöni Horváth Gyula, képviselő tájékoztatását. 
Megadja a szót Czita János, képviselőnek.  
 
Czita János, képviselő: A városüzemeltetéssel kapcsolatban elmondja, hogy eddig elkerülte 
Komárom városát a szélsőséges időjárás. Javasolja az ónos esőre való felkészülést. A lakosok 
figyelmét fel kell hívni arra, hogy ha megváltoznak az útviszonyok, akkor be kell tartani a 
lassabb haladás kötelezettséget. Felveszi a Saxum Kft. ügyvezetőjével a kapcsolatot, hogy a 
téli időszakban az út menti fák kinyúló ágait metsszék meg. Elmondja, hogy a 
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Koppánymonostori városrészen Szilveszter után a Vezérek Parkja Sporttelep körül ismeretlen 
fiatalok megrongálták az ott elhelyezkedő információs táblát.  
 
dr. Molnár Attila, polgármester: Megköszöni Czita János, képviselő hozzászólását. 
Elmondja, hogy a Megyei Védelmi Bizottság a mai napon ülésezik az ónos eső helyzettel 
kapcsolatban. Komárom Város Önkormányzata a Saxum Kft. munkatársaival egyetemben 
felkészült minden eshetőségre. Megkérdezi, hogy van-e kérdése, észrevétele, hozzászólása a 
Képviselő-testület tagjainak a napirenddel kapcsolatban? Megállapítja, hogy nincs. Kérése a 
Képviselő-testület tagjaihoz, hogy szavazzanak az 1-9/2014. iktatószámú előterjesztésben 
szereplő határozati javaslatok elfogadásáról. 
 
A döntéshozatalban 10 képviselő vesz részt. Komárom Város Önkormányzat Képviselő-
testülete 10 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül az alábbi határozatot hozza: 
 
Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testületének 12/2014. (I.29.) határozata: 
 

Komárom Város Képviselő-testülete a „Létezem!” Közhasznú Alapítvány részére 
100 E Ft támogatást nyújt. A támogatás összegét Komárom Város 2014. évi 
Költségvetése polgármesteri kerete terhére biztosítja. 
 
Határidő:  2014. február 3. 
Felelős:      dr. Molnár Attila polgármester 

 
A döntéshozatalban 10 képviselő vesz részt. Komárom Város Önkormányzat Képviselő-
testülete 10 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül az alábbi határozatot hozza: 
 
Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testületének 13/2014. (I.29.) határozata: 
 

Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testülete a Komárom és Környéke 
Önkormányzati Társulás társulási megállapodásának 2. számú módosítását és a 
módosításokkal egységes szerkezetbe foglalt szövegét a Komárom-Esztergom 
Megyei Kormányhivatal a KEB/3/676-1/2013. számú törvényességi felhívásában 
foglaltaknak megfelelően az előterjesztés melléklete szerinti tartalommal 
elfogadja. 
 
Határidő:  2014. február 15. 
Felelős:      dr. Molnár Attila polgármester 
                   dr. Ströcker Renáta jegyző 

 
A döntéshozatalban 10 képviselő vesz részt. Komárom Város Önkormányzat Képviselő-
testülete 10 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül az alábbi határozatot hozza: 
 
Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testületének 14/2014. (I.29.) határozata: 
 

Komárom Város Önkormányzata Képviselő-testülete elfogadja a lejárt 
határidejű Képviselő-testületi határozatok végrehajtásáról és a két ülés közötti 
fontosabb tárgyalásokról, intézkedésekről szóló beszámolót. 
 
Határidő:  azonnal 
Felelős:  dr. Molnár Attila polgármester 
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A képviselő-testület nyílt ülése 16 óra 15 perckor véget ért. 
 
A képviselő-testület zárt ülés keretében folytatja a munkáját. 
 
 

 
k.m.f. 

 
 
 
 
 dr. Ströcker Renáta dr. Molnár Attila 
 jegyző polgármester 


